
Els plens de ju l iol , setembre i novembre han
destacat per la intensa activitat demostrada
pel grup municipal de MÉS per Porreres que,
per veu dels tres regidors, ha presentat
diverses mocions i ha fet preguntes de
seguiment a l ’equip de govern, preocupant-se

per temes com per exemple la falta de pol icia
local , la falta d’una relació de l locs de feina de
l ’Ajuntament (per distribuir i organitzar mil lor
les tasques del personal), el manteniment dels
camins rurals, les beques de transport escolar,
la restauració de les graveres, etc.

Destaca el tema de l ’ús privat de n’Hereveta: la
moció per a fixar un preu públ ic pel l loguer
d’aquest i altres espais municipals no va
comptar amb el vot favorable ni del PI ni del
PSOE (equip de govern), fet que demostra la
seva falta de compromís en aquest tema.
Consideràvem important que les empreses que
l loguin espais com el parc municipal hagin de
pagar una taxa que compensi les despeses i
molèsties que ocasionen (seguretat,
enl lumenat, neteja, etc.).

Durant tot l ’estiu
el manteniment
del pati de
l ’Escola Nova
(que correspon
únicament a
l ’Ajuntament) ha
estat un desastre. A més, fins gairebé el dia del
començament del curs escolar, les aules no
estaven arreglades. Per sort, s’ha arreglat el
maldecap que han patit les netejadores de l ’escola,
atès que la seva empresa no els havia pagat del
març al setembre, mentre seguien trebal lant. Pel
que fa a les ampliacions, als pressuposts 2020 de
la Consel leria d’Educació, on també hi participa
MÉS, hi apareixen 1 .135.000 € per a l ’ampliació de
l ’Escola, i també un import molt més reduït per
l icitar la redacció del projecte d’ampliació de l ’IES
Porreres. Estarem molt atents al compliment
d’aquest pressupost i a les tasques que l i pertoca
emprendre a l ’Ajuntament.
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MÉS PER PORRERES FORÇA LA FIXACIÓ D’UN PREU DE LLOGUER
D’ESPAIS PÚBLICS PER A ÚS PRIVAT, TOT I L’ABSTENCIÓ DEL PI I PSOE

A part de la beca destinada als alumnes que s’han
de desplaçar per arribar als centres als quals
estudien, s’ha de destacar que molt important va
ser la signatura d’un conveni entre l ’Ajuntament de
Porreres i l ’EMT (Empresa Municipal de Transport
de Palma) per tal de subvencionar els viatges dels
porrerencs dins la capital fent ús del transport
públ ic. Una proposta que MÉS per Porreres ja va
plantejar fa anys. Ara bé, pensam que hi hagut una
falta de transparència en la seva gestió, atès que
l ’equip de govern va afegir al reglament de les
beques –sense convocar la comissió de beques,
com havia dit que faria la batlessa– una
incompatibil itat per la recepció de les dues ajudes:
beca de transport escolar i targeta ciutadana de
l ’EMT. Seguim pensant que una cosa és una
subvenció i una altra una targeta de descomptes i
que responen a unes necessitats diferents i es
poden complementar. Els estudiants i els porrerencs
han de poder beneficiar-se de les dues ajudes.

La beca de transport escolar i la
targeta ciutadana no haurien de ser
incompatibles

Manteniment Escola Nova i
ampliacions dels centres
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Torna el butl letí informatiu de MÉS per Porreres! Per mitjà d’aquesta plataforma, a més de la
nostra web i xarxes socials, anirem informant de la nostra tasca com a segon partit de
l ’ajuntament i caps de l ’oposició. Aquí teniu una espipel lada dels temes que hem tractat als plens
municipals des de les eleccions fins ara, així com en diverses reunions amb entitats de la vila:

- Falta de Policia Local: des de principis de
legislatura ens hem preocupat molt per la
manca d’efectius que tenim de pol icia local . Ja
al debat d’abans d’eleccions vàrem demanar a
la batlessa si s’havia entregat a Delegació del
Govern un informe que argumentés la falta i la
necessitat de poder contractar més pol icies.
Se’ns va respondre que SÍ que s’havia entregat.
La veritat, però, és que hem sol ·l icitat fins a 3
vegades el document (per escrit i tot) i ara
resulta que no existeix. La darrera vegada ens
va dir que no havia estat un informe escrit,
sinó una petició en veu alta del cap de pol icia
de Vilafranca en una reunió amb gent de
Delegació. Ja ho veis, quina capacitat de
transformació d’aquest informe! De paper
escrit i presentat, a petició in voce en una
reunió. Falta de transparència i de control per
part de la batlessa. Ara bé, volem dir que
estam contents que s’hagin convocat les
places dels pol icies que es jubilen. Sobre el
tema dels pol icies, hi tornarem...

- Sobre el centre d’interpretació del massís
de Randa que s’ha de fer al polvorí del puig
dels Soldats (que imaginam que haurà
d’interpretar al lò bo i al lò dolent d’aquel les
contrades) ens demanam si s’han cercat
col ·laboracions per part de l ’Ajuntament amb la
resta d’institucions i si s’ha calculat la despesa
que causarà el manteniment després de la
inversió de Son Amat (60.000€). Falta
informació i ens preocupa que, amb el temps,
sigui un projecte poc
profitós pels habitants
del poble.

- Rutes hidràuliques:
aquests darrers mesos,
en relació amb aquest
projecte, s’estan
mil lorant els voltants
dels pous públ ics de la
vila (pou de sa Carrera,
pou de Betlem, pou Bo
de sant Jordi, entre
d’altres). Pensam que

s’ha fet una feina acceptable, tot i que algunes
intervencions no han estat adequades, com
l’el iminació de la identificació dels pous
mitjançant les rajoles que fa anys es varen
instal ·lar i que seran substituïdes per uns
panel ls que desdibuixen l ’entorn primitiu de la
zona. Tampoc s’ha fet cap intervenció al pou
Juà, que es troba en una situació deplorable.
Des de MÉS defensam que les intervencions
que es facin sobre el nostre patrimoni han de
comptar necessàriament amb l’opinió d’experts
locals, en aquest cas, per exemple,
l ’assessorament de Rafel Picornel l Vila, de
Maria Barceló i Crespí, entre d’altres. Quan es
tracta d’intervencions sobre el patrimoni,
aquestes han de ser molt escrupoloses i
consensuades, i no es pot culpar als tècnics
d’una decisió que es pot canviar políticament.

- Sobre les festes de Sant Roc: repassant el
programa de festes de Sant Roc, és evident
que hi ha una presència destacadíssima de les
associacions
de Porreres.
Però ens
crida
l 'atenció la
quantitat
d'actes que
es fan en
vuit dies.
Enguany se
n'han programat uns 83, això suposa una
mitjana de 10 actes diaris. Per aquest motiu
consideram que s’hauria d’evitar acaramul lar
tants actes, si els porrerencs i porrerenques no
podem gaudir de tots per mor dels
solapaments. Per què l 'Ajuntament ha
d'organitzar tants d'actes que suposen una
gran despesa econòmica? Durant totes les
festes hi va haver els controls de seguretat
necessaris? Què van costar les festes de Sant
Roc d’enguany i què costarien si fossin unes
festes amb els actes més ben distribuïts i amb
una presència més destacada de les entitats
de Porreres?



- Segona fase d’exhumació de les fosses comunes de
Porreres seguint amb el nostre compromís amb la
recuperació de la memòria democràtica, vàrem
presentar una moció que tenia la intenció de reafirmar
el compromís de l ’Ajuntament per avançar i col ·laborar
amb els organismes del govern autonòmic en el procés
d’exhumació de les fosses comunes del cementiri , a
més de planificar accions necessàries per restabl ir la
memòria de les víctimes del nostre poble, com pugui
ser el reconeixement del mestre d’obres, Cl iment Serra.
A banda d’això, el document demana a la Direcció
General de Memòria Democràtica del Govern una
representació efectiva d’un membre de la Comissió de
Memòria de l ’Ajuntament de Porreres en la comissió
tècnica de fosses i desapareguts durant els moments
previs i durant tot el procés d’exhumació de les fosses
de Porreres.

- Projecte de millora dels camins públics: el passat
mes de ju l iol es va signar un conveni amb la Consel leria
de Turisme pel qual es va atorgar a l ’Ajuntament una
subvenció d’uns 347.000 euros. Aquesta ajuda es va
aprovar des de la consel leria quan aquesta era
gestionada per MÉS per Mal lorca. Els doblers s’han de
destinar a rutes senderistes i cicloturístiques. Pensam
que és un bon acord que ajudarà a mil lorar l ’estat dels
nostres camins rurals. Ara bé, l ’objectiu final que
defensa MÉS per Porreres va molt més enl là, ja que
vàrem exigir que es real itzi un pla de manteniment dels
camins rurals i que aquest tengui continuïtat en el
temps, atès que a hores d’ara hi ha diversos camins en
molt mal estat.

- Pel que fa a les graveres, vàrem entrar per registre
una sèrie de preguntes on demanam quines són les
pedreres que compten amb un pla de restauració
aprovat i adaptat a la Llei 10/2014 d’ordenació minera, i
quines són les pedreres que compten amb la l l icència
municipal per a poder dur a terme la seva activitat i que
aquesta hagi estat actual itzada i adaptada als
obl igatoris plans de restauració. Creim que és
important conèixer en quina situació es troba
actualment aquest sector econòmic de Porreres i, per
això, volem assegurar-nos que els plans de restauració
segueixen el compliment que els pertoca. No vàrem
rebre resposta per part de la batlessa, però ens va dir
que de seguida en tenir la informació ens la faria
arribar. Us tindrem informats.

Cal tenir en compte...

. . .que el PP es queixa que el Pla d’Obres
i Serveis del Consel l hauria
d’augmentar la partida pressupostària
quan el ls en 4 anys varen dedicar-hi 18
mil ions i el Pacte de Progrés en el
mateix període, 90.

...que PP i PI de Porreres es queixen
que els municipis no es beneficien de
l ’impost de turisme sostenible, però no
tenen gaire raó. Porreres ha rebut
d’aquest impost més de 4’5 mil ions
d’euros entre 2016 i 2018 (ampliació
depuradora i bassa de rec).

...que coincidim amb el PI en què no pot
ser que els projectes dels ajuntaments
no tenguin cabuda dins el repartiment
de l ’impost de turisme sostenible. Però
els volem recordar que s’han trobat
altres vies (del mateix Govern) per
finançar els projectes que Porreres
presentava a l ’ITS.

...que les comissions d’Igualtat, de
Memòria Democràtica i del Museu i
Fons Artístic s’havien de reunir el mes
d’octubre i encara esperam la seva
convocatòria.

...que el mes de ju l iol vàrem demanar
tota una sèrie de documentació a
l ’equip de govern i que encara no l ’hem
rebuda. Un informe sobre el
compliment de l ’ordenança de
terrasses, per exemple.

...la nostra frustrada intenció de
participar al consel l sectorial d’esports
era únicament per aportar idees i
escoltar les entitats, a més de poder
ser partícips d’aquest espai entre
ajuntament i entitats. O és que
l ’oposició no forma part de
l ’Ajuntament? Més voldrien!
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Toni Noguera Mora «Ferrerico», 53 anys, pagès i
pare de dos fills

De ben jovenet vaig començar a una empresa privada, en la qual
m'hi sentia a gust; al cap d'un temps i després d'unes
modificacions laborals que vaig trobar injustes, vaig decidir
deixar-la. Les administracions d'aquel l moment havien apostat
per recuperar la pagesia i es donaven subvencions per joves
agricultors i vaig obrir aquesta porta per entrar-hi de ple, però
m'agradaria donar un consel l : si no agrada el camp no cal fer-se
pagès per les subvencions, el camp és més que una professió,
és una passió que ens duu a superar reptes constants, i és amb
aquesta mena de patiment i d'orgul l que esdevé una feina molt
interessant.

El meu cosí i jo vàrem agafar el Rafal dels Porcs, on
començàrem amb agricultura i ovel les ecològiques. H i havia
subvencions i aquestes ens compensaven, mai per fer-nos rics,
però sí per poder viure amb una certa comoditat, dedicant-hi
moltíssimes hores de feina diàries. Després del Rafal vaig
passar uns anys a la finca dels Monjos. De l lavors ençà he
entrat de ple en el moviment ecològic: si en un principi m'hi van
enganxar les subvencions, en aquest moments els motius per
continuar són molt distints: és una altra manera de veure el
món, per això no ho barataré, encara que no rebi cap subvenció,
perquè s'ha convertit amb la meva filosofia de vida. Vaig entrar
en el món de l 'ecologisme fa 18 anys, en aquel ls moments ningú
hi creia i no teníem volum de venda per continuar endavant, per
això decidírem muntar ECOILLA, cooperativa de productors
d'al iments ecològics. Ja fa 15 anys que la tenim en marxa, i ens
donam a conèixer per mitjà d’una paradeta al mercat de Santa
Catal ina.

Des de llavors ençà no heu deixat de créixer, els teus
productes s'aprecien arreu de les nostres illes i de molts
indrets de la península. Quin és el secret del vostre èxit?
Primer, coratge, i després, seguretat donada en saber que els
productes agradaven a la gent. Per això el meu germà, en Pep
Donet i jo vam decidir associar-nos per tirar endavant l 'empresa
famil iar, ca'n Ferrerico. Aquesta empresa, única en tot l 'estat
espanyol pel fet de real itzar el cicle tancat anomenat
«traçabil itat completa», que suposa produir l 'al iment per
engreixar els nostres animals, criar porcel ls mare, engreix,
elaboració i cura dels productes i venda directa, de carn i del
producte elaborat, la sobrassada. Vàrem començar amb dos
porcs mensuals i en aquests moments en feim 400.

Em vaig fer pagès per no tocar papers i avui en dia tot s'ha
convertir en gestionar i tramitar documents, per això cercam
gent que sàpiga fer la feina burocràtica, a través de les quals
tenim aquesta ajuda, assessorament i informació de tot el que
suposa la relació amb les institucions. De cada vegada és més
complicat sol ·l icitar ajudes i molt més cobrar-les, a hores d'ara
ens deuen les de quatre anys enrere, mentre que nosaltres hem
de pagar puntualment. Sempre vivim damunt un fi l .

El nostre gremi està poc valorat i els polítics ens escolten poc,
necessitam polítics implicats i que coneguin de primera mà el
sector agrari . Sinó, l 'agricultura i la ramaderia, a Mal lorca està
condemnada a desaparèixer perquè els joves no voldran fer
aquesta feina. El meu padrí era pagès i amb els guanys de deu
porcs grassos va poder comprar la seva casa i ara amb tota la
vida fent molta feina costa assol ir un patrimoni per poder viure.

Vaig viure dos anys a ciutat i vaig tornar de seguida, m'agrada
molt l 'ambient de poble i a Porreres mai em sent sol , quan surt
sempre trob algun bon amic, passam estones divertides, a
Porreres hi ha molta gent que aprecii i que sempre em tenen en
compte. Això sí, també demanaria que per sentir-nos mil lor es
fessin polítiques per dotar d'unes bones infraestructures
esportives. Que se reflexioni sobre el sostre d'habitants que el
consistori va posar, sense abans haver fet un pla de previsió,
dotant dels serveis necessaris per acol l ir aquest increment de
ciutadans, com són infraestructures escolars, sanitàries,
d 'habitatge, etc. No es pot acol l ir tantes persones amb les
condicions que s'han fet, ja que crea malestar entre els
mateixos ciutadans. Un altre aspecte que em preocupa molt és
la seguretat ciutadana , estam totalment desprotegits, més
persones i manco vigilància, basta passejar per la vila. És més
que necessari que es posi remei, sinó tots en sortirem ben
perjudicats.

mesperporreres@gmail.com facebook/mesperporreres @mesperporreres

Maria Rosa Juan

660 20 26 90
mariarosajuan@gmail.com

Tià Lliteres

687 74 67 93
sll iteres@gmail.com

Bartomeu Garí

655 18 23 33
tgarisalleras@gmail.com

ENTREVISTA A TONI "FERRERICO"




